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PROTOKÓŁ NR 92/2023 

z XCII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 29 marca 2023 r. 

 

 

XCII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Linki do nagrania:  

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36719/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cz-i.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36720/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cz-ii.htm 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36721/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cziii.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie XCII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14:30 otworzyła 

XCII sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy.  

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych.  

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad.  

W posiedzeniu udział wzięło 21 radnych. 

Obecni radni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran  

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

8. Szymon Krupa  

9. Wojciech Kochański 

10. Czesława Iwona Książek 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36719/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36719/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cz-i.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36720/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cz-ii.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/36720/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-xcii-w-dniu-29-marca-2023-godz-1430-cz-ii.htm
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12. Beata Mika 

12. Bożena Molak 

13. Zenon Nadstawny 

14. Beata Polaczyńska 

15. Andrzej Posiewka 

16. Jakub Rącz 

17. Jan Rokita (obecny od godz. 15:15) 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Urszula Wroniewicz 

21. Rozalia Zdulska 

 

W załączeniu do protokołu:  

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1;  

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2;  

-lista obecności gości załącznik nr 3.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa powitała osoby zgromadzone 

na sali i oglądające transmisję obrad, Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria Arkadiusza Strzyżewskiego wraz z zastępcą Mateuszem Bajem, Sekretarza 

Gminy Piotra Walczaka, Skarbnika Gminy Ewę Sobiepanek, sołtysa Wólki Załęskiej Zbigniewa 

Jeża i pracowników urzędu. 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad: 

1. Otwarcie XCII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2022 rok.  

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2022 

rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2021-2026. 

7. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju za 2022 rok.  

8. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej za 2022 rok.  

9. Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia i Sportu za 2022 rok.  

10. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu za 2022 rok.  

11. Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego za 

2022 rok.  

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2022 rok.  
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13. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok.  

14. Sprawozdanie z pracy Komisji Prezydialnej za 2022 rok.  

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Osłonowego pn. 

„Korpus Wsparcia Seniorów Moduł II” na rok 2023. 

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra 

Kalwaria na rok 2023. 

18. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Góra Kalwaria. 

19. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice – część 

północna I. 

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej 

jako działka ewidencyjna nr 53/9, położonej w miejscowości Sobików. 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, położonych w obrębie 

0003, Baniocha, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonych jako działki ewidencyjne nr: 

9/2, 9/4, 9/6, 9/7 i 9/9. 

22. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w obrębie 0026, 

Łubna, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 148/3.  

23. Projekt uchwały w sprawie przekazania pisma z dnia 7.03.2023 r. Zakładowi 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Górze Kalwarii. 

24. Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. odwodnienia części 

miasta Góra Kalwaria. 

25. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033. 

26. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

27. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XCI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

z dnia 27.02.2023r. 

28. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

29. Zamknięcie XCII sesji Rady Miejskiej. 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Kontynuując przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zgłosiła wniosek o zdjęcie 

z porządku obrad punktu 23 „Projekt uchwały w sprawie przekazania pisma z dnia 

7.03.2023 r. Zakładowi Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Górze Kalwarii”. 

Uzasadnienie: 

Wspólnota Mieszkaniowa skierowała pismo do Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

w Górze Kalwarii za pośrednictwem przewodniczącej Rady Miejskiej i Burmistrza. 

W związku z przekazaniem pisma przez Burmistrza i udzieleniem odpowiedzi przez 

Zakład Gospodarki Komunalnej Wspólnocie Mieszkaniowej podjęcie ww. uchwały jest 

bezzasadne. 

W związku z brakiem innych zgłoszeń przewodnicząca rady poddała wniosek pod 

głosowanie.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad Projektu uchwały w sprawie 

przekazania pisma z dnia 7.03.2023 r. Zakładowi Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

w Górze Kalwarii (pkt 23). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Jan Rokita 

Wniosek został przyjęty.  

Punkt 23 został zdjęty z porządku obrad. 

Porządek obrad ze zmianami: 

1. Otwarcie XCII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2022 rok.  

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2022 

rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2021-2026. 

7. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju za 2022 rok.  

8. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej za 2022 rok.  
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9. Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia i Sportu za 2022 rok.  

10. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu za 2022 rok.  

11. Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego za 

2022 rok.  

12. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2022 rok.  

13. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok.  

14. Sprawozdanie z pracy Komisji Prezydialnej za 2022 rok.  

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Osłonowego pn. 

„Korpus Wsparcia Seniorów Moduł II” na rok 2023. 

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra 

Kalwaria na rok 2023. 

18. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Góra Kalwaria. 

19. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice – część 

północna I. 

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej 

jako działka ewidencyjna nr 53/9, położonej w miejscowości Sobików. 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, położonych w obrębie 

0003, Baniocha, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonych jako działki ewidencyjne nr: 

9/2, 9/4, 9/6, 9/7 i 9/9. 

22. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w obrębie 0026, 

Łubna, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 148/3.  

23. Zdjęty. 

24. Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. odwodnienia części 

miasta Góra Kalwaria. 

25. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033. 

26. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

27. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XCI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

z dnia 27.02.2023r. 

28. Sprawy różne: 

a. pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

b. pytania radnych i odpowiedzi, 

c. wolne wnioski, 

d. informacje. 

29. Zamknięcie XCII sesji Rady Miejskiej. 
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Punkt 3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 23 lutego 2023r. do 29 marca 2023 r. 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr zarządzenia Data podjęcia Dot.: 

1.  ORG.0050.39.2023 22.02.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia 

planu finansowego dla środków pochodzących 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

2023r. 

2. ORG.0050.40.2023 22.02.2023  w sprawie powołania Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

3. ORG.0050.41.2023 27.02.2023 w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2023 rok 

4. ORG.0050.42.2023 27.02.2023 
w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze - zastępstwo Kierownika USC 

5. ORG.0050.43.2023 27.02.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia 

planu finansowego dla środków pochodzących 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID 19 na 2023 

rok 

6. ORG.0050.44.2023 28.02.2023 

w sprawie dysponowania środkami oraz 

ustalenia planu finansowego dla wydzielonego 

rachunku środków z Funduszu 

Solidarnościowego na 2023 rok 

7. ORG.0050.45.2023 28.02.2023 

w sprawie przedłużenia okresu wypłaty 

świadczenia pieniężnego przysługującego 

z tytułu zapewnienia zakwaterowania 

i wyżywienia obywatelom Ukrainy w 

przypadkach określonych w rozporządzeniu 

Rady Ministrów z dnia 4 maja 2022 r. w sprawie 

maksymalnej wysokości świadczenia 

pieniężnego przysługującego z tytułu 

zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy oraz warunków przyznania 

tego świadczenia. 

8. ORG.0050.46.2023 06.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze- podinspektora/inspektora ds. 

księgowości budżetowej 
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9. ORG.0050.47.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Przedszkola Samorządowego 

w Baniosze 

10. ORG.0050.48.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko  

Dyrektora Samorządowego Przedszkola 

Integracyjnego w Górze Kalwarii 

11. ORG.0050.49.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko  

Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Polski 

Niepodległej w Baniosze 

12. ORG.0050.50.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko  

Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Władysława 

Reymonta w Coniewie 

13. ORG.0050.51.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 im. Księcia 

Janusza w Górze Kalwarii 

14. ORG.0050.52.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko  

Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego w Dobieszu 

15. ORG.0050.53.2023 10.03.2023 

w sprawie powołania Komisji Konkursowej 

do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Kazimierza 

Górskiego w Czaplinku 

16. ORG.0050.54.2023 13.03.2023 
w sprawie wprowadzenia regulaminu Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Górze Kalwarii 

17. ORG.0050.55.2023 20.03.2023 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria 

18. ORG.0050.56.2023 20.03.2023 

zmieniające zarządzenie w sprawie 

wprowadzenia instrukcji obiegu i kontroli 

dokumentów finansowo - księgowych 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze Kalwarii  
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II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 8 (23.02-26.02) 

- spotkanie z Bractwem Misterium Męki Pańskiej oraz służbami porządkowymi w 

sprawie organizacji X Misterium Męki Pańskiej na ulicach Góry Kalwarii 

- spotkanie z sołtysami oraz radnymi Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wspólnego 

stanowiska na temat proponowanych przez CPK przebiegów nowych łącznic 

kolejowych w okolicach Czachówka 

- udział w turnieju piłkarskim klubu sportowego Korona oraz wręczenie nagród 

- udział w Biegu Stefana z okazji rocznicy nadania praw miejskich Górze Kalwarii 

- udział w koncercie zespołu Mazowsze  

- wizyta na amatorskim rajdzie samochodowym Monte Calvaria 

 

Tydzień 9 (27.02-05.03) 

- wizyta w Polskiej Spółce Gazownictwa w sprawie rozbudowy linii gazowych na 

terenie gminy 

- spotkanie z dyrektorem MZDW w sprawie budowy parkingu przy lokalach 

usługowych w ul. Wyszyńskiego 

- udział w uroczystej odprawie Policji w Piasecznie podsumowującej rok 2022 

- udział w nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej 

- spotkanie z przedstawicielem firmy specjalizującej się w budowie biogazowni 

holenderskich w sprawie budowy biogazowni na terenie gminy 

- udział w gminnym turniej wiedzy pożarniczej w OSP Góra Kalwaria, wręczenia 

nagród 

- złożenie kwiatów pod tablicą przy ratuszu z okazji święta żołnierzy niezłomnych 

- spotkanie z dyrektorem MZDW w sprawie rozbudowy kanalizacji w obrębie drogi 

724 

- spotkanie z Zakładem Gospodarki Komunalnej oraz gminnym wydziałem inwestycji 

w sprawie opracowania strategii rozwoju kanalizacji w gminie Góra Kalwaria 

- udział w biegu Tropem Wilczym 

Tydzień 10 (06.03-12.03) 

- spotkanie z seniorkami z okazji Dnia Kobiet w OSP w Baniosze 

- wizyta w GDDKiA w Grójcu w sprawie przejęcia dróg serwisowych w Baniosze, 

przejścia dla pieszych w miejscowości Solec oraz przebudowy skrzyżowań ul. 

Spacerowej, ul. Nad Stawami oraz ul. Prostej z ul. Puławską w Baniosze 

- udział w Zjeździe Sekretarzy, szkolenie z zakresu zarządzania w samorządzie 

- spotkanie z Kołem Gospodyń Wiejskich z Solca z okazji Dnia Kobiet 

- udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Góra Kalwaria 
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Tydzień 11 (13.03-19.03) 

- spotkanie z zarządem LGD Perły Mazowsza w Tarczynie 

- spotkanie z mieszkańcami osiedla Linin w sprawach bieżących 

- spotkanie z zarządem Spółdzielni Mieszkaniowej w Górze Kalwarii w sprawach 

bieżących 

- udział w konferencji Edukacja Przyszłości 

- spotkanie z dyrektorem firmy INCO w sprawach bieżących 

- spotkanie przedstawicieli Lasów Państwowych z przedstawicielami Kół Gospodyń 

Wiejskich, klubów sportowych i OSP w sprawie możliwości pozyskania dotacji  

- udział w premierze filmu o św. ojcu Papczyńskim 

- udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Czaplinek 

 

Tydzień 12 (20.03-26.03) 

- udział w konferencji PGE w Urzędzie Miasta i Gminy w Konstancinie-Jeziornie 

- wizyta w Przedszkolu Samorządowym nr 1 z okazji Światowego Dnia Wody 

- spotkanie z projektantem oraz mieszkańcami osiedla „Ankra” przy ul. Chopina w 

sprawie przebudowy osiedlowych dróg 

- spotkanie burmistrza oraz pracowników urzędu z sołtysami z okazji Dnia Sołtysa  

- udział w spotkaniu wielkanocnym organizowanym przez Koło Emerytów i 

Rencistów w Baniosze 

- udział w spotkaniu sprawozdawczym OSP Cendrowice  

 

Tydzień 13 (27.03-29.03) 

- wizyta w Starostwie Powiatowym w Piasecznie w sprawie dowozów osób 

niepełnosprawnych 

- udział w walnym zebraniu członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki 

Jeziorki 

- udział w spotkaniu członków Stowarzyszenia Metropolia Warszawa w Piasecznie 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

 

III. Inwestycje rozpoczęte 

- Budowa targowiska gminnego - projekt 

Wykonawca: Jaz+ Architekci 

Wartość robót – 157.440,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2023. 

- Otwarcie nowych terenów inwestycyjnych przez budowę sieci wodno-

kanalizacyjnej w m. Łubna 



 

  Protokół nr 92/2023 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.03.2023 r.                                                    10/36 

 

 

 

Wykonawca: Zakład Budowy i Eksploatacji Urządzeń Wodociągowo-

Kanalizacyjnych 

Wartość robót – 10.747.033,65 zł 

Termin zakończenia – 30.11.2023 

- Budowa miejsca czynnego wypoczynku 

Wykonawca: SORTED Sp. z o.o. 

Wartość robót – 5.637.090,00 zł 

Termin zakończenia – 17.11.2023. 

- Utwardzenie działki gminnej w Potyczy 

Wykonawca: TIP-TOP Leszek Parol 

Wartość robót – 13.888,00 zł 

Termin zakończenia – 30.06.2023. 

- Budowa ogrodzenia działki gminnej w Potyczy 

Wykonawca: TIP-TOP Leszek Parol 

Wartość robót – 20.100,00 zł 

Termin zakończenia – 30.06.2023. 

- Budowa placu zabaw w Czarnym Lesie 

Wykonawca: LOGOS 

Wartość robót – 43.064,05 zł 

Termin zakończenia – 30.06.2023. 

- Rozbudowa placu zabaw przy ul. Wilczynek w Baniosze 

Wykonawca: LOGOS 

Wartość robót – 13.614,87 zł 

Termin zakończenia – 25.06.2023. 

- Rozbudowa placu zabaw przy gliniance Dąbrówka 

Wykonawca: LOGOS 

Wartość robót – 22.386,00 zł 

Termin zakończenia – 25.06.2023. 

 

IV. Inwestycje zakończone 

- brak 

V. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 95 osób 

- Straż Miejska – 6 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS –  36 osób + 2 osoby finansowane z PUP 
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- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury –  22 osoby 

- OSiR -  48 osób + 3 osoby finansowane z PUP 

- ABK – 18 osób 

- ZGK – 82 osoby 

 

Pytania do sprawozdania burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym zgłosili: 

Radna Czesława Iwona Książek poprosiła o informację nt. spotkania z projektantem 

i mieszkańcami osiedla Ankra przy ulicy Chopina.  

Radny Zbigniew Adamczyk prosił o przedstawienie ustaleń ze spotkań:  

1) w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych w Grójcu, 

2) z zarządem LGD Perły Mazowsza, 

3) walnego zebrania członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki, 

4) spotkania w sprawie budowy biogazowni na terenie gminy, 

5) wizyty w Polskiej Spółce Gazownictwa w sprawie rozbudowy linii gazowych na terenie 

gminy. 

Radna Teresa Jędral odnośnie do spotkania w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych prosiła 

o wyjaśnienie, co to znaczy przyjęcie dróg serwisowych w Baniosze, pytała ponadto, czy 

jest szansa, że gmina przyjmie drogi i na jakim etapie jest sprawa przejścia dla pieszych 

oraz przebudowa skrzyżowań.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o informację nt. spotkania 

w sprawie budowy parkingu przy ul. Wyszyńskiego. Ponadto zapytała o przyczynę 

nieujęcia w sprawozdaniu informacji o udziale burmistrza w sesji Rady Powiatu 

Piaseczyńskiego w dniu 9 marca. Zwróciła uwagę, że sesja, w której burmistrz uczestniczył 

dotyczyła bardzo ważnej dla gminy Góra Kalwaria sprawy, a mianowicie podjęcia uchwały 

w sprawie zbycia działek przy strzelnicy (Rada Miejska Góry Kalwarii wskazała działki na 

terenie dawnej strzelnicy pod wstępną lokalizację biogazowni). Dodała, że Rada Powiatu 

nie podjęła uchwały, zaś wg starosty rozmowy między gminą a powiatem powinny nabrać 

dynamiki. Wobec czego zapytała burmistrza, jakie ma plany w tym względzie. 

Radna Beata Polaczyńska w odniesieniu do wypowiedzi przewodniczącej zapytała, czy nie 

byłoby zasadne, aby radni gminni przynajmniej raz na jakiś czas spotykali się z radnymi 

powiatowymi, zwracając uwagę, że radni w sprawie działek w Aleksandrowie dowiedzieli 

się od radnych powiatowych. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem wyjaśniła, że przedmiotem sesji 

Rady Powiatu Piaseczyńskiego była uchwała o sprzedaży działek na terenie strzelnicy, 

a nie działek w Aleksandrowie. Są to dwa różne tematy. Dodała, że do rozmów w sprawie 

działek w Aleksandrowie są upoważnieni przez Radę Miejską radni, przy czym uważała, że 

inicjatorem tych rozmów powinien być burmistrz.  

Radny Jakub Rącz zapytał o spotkanie z zarządem LGD Perły Mazowsza. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące: 
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1) sprawy biogazowni, informując o spotkaniach odbytych w ostatnim okresie, i ich 

tematyce, 

2) wizyty w Polskiej Spółce Gazownictwa w sprawie rozbudowy linii gazowych na terenie 

gminy - poinformował o realizowanej przez spółkę inwestycji w ul. Towarowej do zakładu 

Inko oraz dalszych planach spółki,  

3) udziału w sesji Rady Powiatu i powodów braku informacji w sprawozdaniu.  

Wyjaśnił, że nie planował uczestnictwa w sesji, decyzja o wystąpieniu na sesji zapadła 

w ostatniej chwili stąd nie była ujęta w kalendarzu spotkań. Powodem udziału była 

uchwała powiatu o sprzedaży działek po byłej strzelnicy wskazanej przez Radę Miejską 

pod ew. budowę biogazowni. Dodał, że przyszłym tygodniu planuje spotkanie z panem 

starostą. Nadmienił, że sprawa działek w Aleksandrowie jest odrębnym tematem, jednakże 

łączy je porozumienie z 2009 roku zawarte między gminą a powiatem. Deklarował 

poinformowanie radych, gdy będzie omawiany temat Aleksandrowa. Popierał propozycję 

spotkań z radnymi powiatowymi. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj udzielił odpowiedzi na pytania dotyczące: 

1) spotkania z projektantem oraz mieszkańcami osiedla Ankra, informując o zakończeniu 

konsultacji z mieszkańcami dot. koncepcji. Przedstawił dalszy plan działania,  

2) spotkania w oddziale Grójeckim Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, 

informując, że na spotkaniu omówiono sprawy dotyczące: zjazdów w Baniosze, naprawy 

drogi serwisowanej, przejścia dla pieszych w miejscowości Solec, przestawienia znaku 

drogowego w Dębówce, świateł na drodze krajowej numer 50 w Czaplinku. Następnie 

przedstawił szczegóły rozmów, 

3) spotkania z LGD Perły Mazowsza, informując, że było to spotkanie dotyczące strategii 

rozwoju, na podstawie której będzie można pozyskać środki zewnętrzne w nowej 

perspektywie unijnej. Do pozyskania na cztery gminy będzie około 2,5 miliona euro, czyli 

około 10 milionów zł,  

4) zebrania członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki, informując, 

że zarząd stowarzyszenia otrzymał absolutorium za ubiegły rok, uchwalono budżet na rok 

2023 na rok. Kluczowe pozycje budżetowe to audyt istniejących szlaków rowerowych 

i odtworzenie oznakowania, wytyczenie dwóch nowych szlaków rowerowych oraz dotacje 

dla gmin, które zechcą wyczyścić koryto rzeki Jeziorki, bądź rzek, które są jej dopływem. 

Burmistrz następnie zwrócił się z apelem do radnych i do sołtysów o zgłaszanie miejsc 

wymagających oczyszczenia informując, że do pozyskania jest 50.000 zł na każdą gminę, 

5) spotkania w sprawie parkingów przy ulicy Wyszyńskiego, informując, że gmina musi 

wystąpić do Wydziału Gospodarowania Mieniem Urzędu Marszałkowskiego, pismo już 

zostało wystosowano.  

Radna Urszula Wroniewicz ad vocem w odniesieniu do zawartego porozumienia 

pomiędzy gminą a powiatem pytała czy powiat ma prawo podjąć uchwałę o sprzedaży 

działek w Górze Kalwarii (dawna strzelnica wojskowa).  

Radna Teresa Jędral ad vocem w odniesieniu do spotkania w Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych poprosiła burmistrza o wzięcie pod uwagę możliwości przejęcia przez gminę 

w utrzymanie od Generalnej Dyrekcji odcinka ulicy Sportowej. Kontynuując zapytała, na 
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jakim etapie są projekty zjazdów, wyrażając nadzieję na dotrzymanie przez burmistrza 

deklarowanego terminu (do końca marca).  

Radny Jakub Rącz ad vocem do zebrania Stowarzyszenia Perły Mazowsza zapytał, 

czy padły konkretne terminy, od kiedy gmina mogłaby się starać o dofinansowania. 

Radny Zbigniew Adamczyk ad vocem w odniesieniu do zebrania członków  

Stowarzyszenia Zlewni Rzeki Jeziorka zapytał, czy gmina mogłaby wystąpić z inicjatywą 

odmulenia rzeki Czarnej oraz poinformował, że obecnie rzeka miejscami ma szerokość 

ponad 50 m, woda podchodzi pod budynki, a miejscami koryto rzeki w ogóle już nie 

istnieje, jest wypłaszczone. Sugerował, by członkowie stowarzyszenia tych gmin 

i powiatów, które mają podobne problemy, wystąpili do Wód Polskich z prośbą 

o konserwację cieków wodnych. W odniesieniu do spotkania w Generalnej Dyrekcji 

poprosił burmistrza o informację nt. przejścia dla pieszych w Solcu, znaku drogowego 

w Dębówce i sygnalizacji świetlnej w Czaplinku. W odniesieniu do spotkania 

Stowarzyszenia Perły Mazowsza prosił burmistrza o podanie ile środków w roku 2023 

zostanie uruchomione, w tym ile dla samorządów, ile dla przedsiębiorców, a ile dla 

mieszkańców. W odniesieniu do spotkania z PSG prosił o przedstawienie konkretów 

dotyczących spraw: podłączenia gazu do szkoły podstawowej w Czaplinku i przedłużenia 

gazociągu od Czaplinka w kierunku Buczynowa i Aleksandrowa. W odniesieniu do 

spotkania w sprawie biogazowni pytał, jakie zostały podjęte konkretne działania, jeżeli 

chodzi o bilans biomasy i zainteresowanie samorządów sąsiednich.  

Przewodnicząca zwróciła się do przedmówcy o zgłoszenie pytania dotyczącego 

biogazowni w punkcie „pytania radnych i odpowiedzi”. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnosząc się do porozumienia z 2009 roku i działek na 

terenie dawnej strzelnicy wojskowej, powiedział, że o ile dobrze pamięta, działki zostały 

wymienione w porozumieniu tylko i wyłącznie ze względu na to, że gmina zobowiązała się 

w 2009 roku do uchwalenia studium i planu dla tych terenów. Nie było w porozumieniu 

mowy o przekazywaniu działek na rzecz gminy. Przypomniał, że jeśli chodzi o działki 

w Aleksandrowie, to miały one być gminie odsprzedane po cenie zakupu, przy czym 

należy mieć na uwadze, że od podpisania porozumienia minęło 14 lat. Uważał, że powiat 

ma pełne prawo do sprzedaży działek po strzelnicy. Przypomniał, że porozumienie miało 

zapis mówiący, że nie rodzi ono skutków prawnych. Jeśli chodzi o gaz w Czaplinku 

odpowiedział, że nie otrzymał informacji zwrotnej, ale też nie spodziewałby się 

przedłużenia gazociągu. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiadając na pytanie radnego Z. Adamczyka, 

przedstawił informację nt. przejścia dla pieszych w Solcu, znaku w Dębówce i sygnalizacji 

w Czaplinku. W odniesieniu wniosku radnego dot. odmulenia rzeki Czarnej 

deklarował przedstawienie wniosku na zebraniu członków stowarzyszenia. Odpowiadając 

na pytanie dot. Lokalnej Grupy Działania Perły Mazowsza poinformował, że konkursy 

ruszą jeszcze w tym roku bezpośrednio po zatwierdzeniu strategii, będą one skierowane 

przede wszystkim do osób fizycznych na utworzenie działalności gospodarczej bądź jej 

rozwój. Odnośnie do pytania radnej T. Jędral odpowiedział, że termin do końca marca nie 
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jest realny, aczkolwiek zapewnił, że sprawy idą w dobrym kierunku, projekty organizacji 

ruchu zostały już złożone w Generalnej Dyrekcji. Czekamy na opinię w tej sprawie.  

Radny Jan Rokita poprosił o informację nt. spotkania z przedstawicielami firmy Inco 

w Górze Kalwarii.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że spotkanie dotyczyło wyjaśnienia źle 

zinterpretowanej jego wypowiedzi dot. przebiegu, korytarza obwodnicy biegnącej do 

CPK.  

 

Punkt 4. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa 

poinformowała, że sprawozdanie było omawiane na posiedzeniach komisji rady.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii za 2022 rok stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2022 

rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa 

poinformowała, że sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniach komisji rady.  

Następnie poprosiła przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 

o przedstawianie wniosku komisji. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej Czesława Iwona Książek 

poinformowała, że komisja wystąpiła z wnioskiem do burmistrza w sprawie przyznania 

dodatkowych środków finansowych na zakup gadżetów promocyjnych do Centrum 

Informacji Kulturalnej i Turystycznej.  

Innych zgłoszeń do dyskusji nie było. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Górze Kalwarii za 2022 rok 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Punkt 6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2021-2026. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa 

poinformowała, że sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniach komisji rady.  

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Beata Polaczyńska apelowała o większe angażowanie się w realizację założeń 

programowych. 

Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2021-2026 stanowi załącznik nr 7 

do protokołu.  
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Punkt 7. Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju za 2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju za 2022 rok przedłożyła 

Przewodnicząca Komisji Urszula Wroniewicz. 

„Komisja w składzie:  

1. Urszula Wroniewicz- Przewodnicząca  

2. Beata Polaczyńska – Wiceprzewodnicząca  

3. Teresa Jędral – Członek  

4. Beata Mika – Członek,  

odbyła w 2022 r., 19 posiedzeń komisji, w tym wspólnych 8.  

Pracowała nad następującymi zagadnieniami:  

1. Analizą wykonania budżetu za 2021 r. - absolutorium.  

2. Oceną realizacji dochodów gminy.  

3. Analizą planowania przestrzennego miasta i gminy, kosztami wykupu gruntów pod 

drogi.  

4. Omawiała zadania inwestycyjne zaplanowane w budżecie na I półrocze 2022 r. i ich 

poziom zaawansowania.  

5. Omawiała Informacje o zadaniach inwestycyjnych zaplanowanych w budżecie na II 

półrocze 2022 r. i ich poziom zaawansowania, realizację oraz zakładane koszty.  

6. Analizowała i oceniała promocję gminy (koszty, źródło finansowania).  

7. Dyskutowała o ilości pozyskanych środków zewnętrznych, celu i stanie zaawansowania 

zadań.  

8. Dokonała przeglądu zadań zrealizowanych w ramach funduszu sołeckiego.  

9. Analizowała wysokość stawek podatków i opłat lokalnych.  

10. Dyskutowała o zasobach Gminy, przeznaczonych na wynajem, dzierżawę i sprzedaż 

oraz zakładanych korzyściach.  

11. Omawiała zadłużenia Gminy za 2022 r.  

12. Rekomendowała dokańczanie rozpoczętych i posiadających projekt inwestycji. 

Uzbrajanie terenów przemysłowych, budowę sieci i przyłączy wodno – kanalizacyjnych, 

dofinansowanie zakupu źródeł ciepła i oczyszczalni przydomowych oraz poprawianie 

jakości istniejących dróg lokalnych, a także budowę nowych utwardzanych. Realizację 

budowy szkół w Czersku i Kątach.  

13. Zajmowała się badaniem procesu Strategii Rozwoju Gminy. Budową biogazowni na 

terenie Gminy.  

14. Analizowała sposób gospodarowania nieczystościami w Gminie (planowane koszty, 

zastosowane rozwiązania wykonane kontrole, windykacja).  

15. Udział w spotkaniach i uroczystościach państwowych.  

16. Stałymi punktami porządku obrad były:  

-omawianie projektów uchwał przygotowanych na sesję rady, rozpatrzenie 

korespondencji,  
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-sprawy różne wynikające z bieżących potrzeb Rady Miejskiej, a także tematy zgłaszane 

przez Burmistrza.  

Serdecznie dziękuję za owocną współpracę członkiniom Komisji, Paniom z biura Rady 

Miejskiej, pracownikom Urzędu Gminy i mieszkańcom”. 

 

Punkt 8. Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej za 2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej za 2022 rok 

przedłożyła Przewodnicząca Komisji Czesława Iwona Książek:        

„Skład komisji: 

- Czesława Iwona Książek - przewodnicząca, 

- Iwona Szymańska - wiceprzewodnicząca,                                                                                                                           

- Aleksandra Fedynicz-Komosa - członek,                                                                                                                                    

- Wojciech Kochański - członek 

     Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej w okresie sprawozdawczym pracowała 

zgodnie z opracowanym planem pracy komisji.  W ramach pracy odbyło się łącznie 

25  posiedzeń: 16 posiedzeń komisji, w tym 2 wyjazdowe 18.01.2022r. i 06.09.2022 r. oraz  

9 wspólnych posiedzeń z komisjami Rady Miejskiej. 

     Podczas posiedzeń Komisja opiniowała projekty uchwał na sesję Rady Miejskiej, 

ponadto zajmowała się realizacją planu pracy oraz sprawami bieżącymi oświaty, kultury 

i pomocy społecznej w gminie Góra Kalwaria.            

     W ramach dwóch posiedzeń wyjazdowych odbyło się spotkanie w Zespole Szkolno- 

Przedszkolny w Cendrowicach (dnia 18.01.2022 r.) z przedstawicielami Rady Pedagogicznej, 

dotyczące sytuacji kadrowej nauczycieli w roku szkolnym 2022/2023.                                                                                   

Dnia 06.09.2022r. Komisja odbyła wizję lokalną dotyczącą lokalizacji placu zabaw na  

ul. Leśnej w Górze Kalwarii oraz uciążliwości w formie hałasu dla mieszkańców posiadłości 

sąsiadującej z placem zabaw.                                                                                                                                                                                                                                                                         

Z posiedzeń wyjazdowych Komisji zostały sporządzone sprawozdania oraz ustalone 

wnioski i rekomendacje do zrealizowania przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

i K. OKPS.                                                                                 

    Z zakresu oświaty Komisja zapoznała się z Raportem o stanie oświaty, z wynikami 

nauczania, wypoczynkiem letnim i zimowym uczniów w gminie Góra Kalwaria, na bieżąco 

monitorowano sytuację dzieci – uchodźców z Ukrainy, organizację pobytu i uczęszczanie 

do szkół. Komisja odbyła spotkanie z pracownikami administracji i obsługi placówek 

oświatowych w sprawie podwyżek waloryzacyjnych na dany rok kalendarzowy. 

Komisja wystąpiła z wnioskiem do Burmistrza MiG Góra Kalwaria o wyrównanie płac dla tej 

grupy pracowników. Na bieżąco Komisja interesowała się zakresem działań w sprawie 

rozbudowy 3 szkół w naszej gminie.                                                                                                                                                       

Z zakresu pomocy społecznej Komisja zapoznała się z funkcjonowaniem i realizowanymi 

zadaniami Ośrodka Pomocy Społecznej. Z inicjatywy Komisji odbyły się rozmowy 

z zastępcą Burmistrza, z p. dyrektor OPSu, z dyrektorem ZOPO, dyrektorem ZOZu 

w sprawie pomocy psychologiczno-psychiatrycznej dla uczniów, młodzieży i ich rodzin 

w naszej gminie. Z zakresu kultury Komisja wystąpiła z wnioskiem do Burmistrza MiG Góra 
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Kalwaria w sprawie przyznania środków pieniężnych dla Ośrodka Kultury i Biblioteki na rok 

kalendarzowy 2023. Na wniosek Komisji odbyło się spotkanie z p. dyrektor Biblioteki 

Miejskiej w Górze Kalwarii w sprawie obchodów 75-lecia powstania biblioteki w Górze 

Kalwarii oraz stanu technicznego fili biblioteki w Czersku.  

W ramach rozwoju kultury odbyło się spotkanie z p. prezes Fundacji Promocji i Edukacji 

Artystycznej Promotus w sprawie o przekształcenie I Niepublicznej Szkoły Muzycznej I    

st. „Orfeusz” w szkołę publiczną, samorządową, działającą pod patronatem Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria. 

Komisja zapoznała się i oceniła sprawozdania o stanie oświaty za rok szkolny 2021/2022 

oraz sprawozdaniami z działalności: Ośrodka Kultury, Biblioteki Miejskiej, Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

    Ponadto członkowie Komisji uczestniczyli w wyjazdowym szkoleniu dotyczące 

biogazowni. Brali udział w uroczystościach religijnych, patriotycznych i kulturalnych na 

terenie Miasta i Gminy Góra Kalwaria. Uczestniczyli w obchodach 75-lecia powstania 

Biblioteki w Górze Kalwarii, w wernisażu malarstwa lokalnej artystki oraz w obchodach         

25-lecia powstania Fundacji Promotus, w uroczystościach wigilijnych Związku Emerytów 

i Rencistów oddziału w Górze Kalwarii. Podziwialiśmy umiejętności taneczne 

w Ogólnopolskim Turnieju Tańca „Jesienne Pejzaże”, podziwialiśmy talenty uzdolnionych 

uczniów i młodzieży naszej gminy podczas Gali przyznawania „Nagród Burmistrza MiG 

Góra Kalwaria”. Przewodnicząca uczestniczyła i brała udział w pracach jury w Konkursie 

piosenki patriotycznej w Samorządowym Przedszkolu Nr 1 w Górze Kalwarii, w turnieju 

przedszkolaków w ramach Dnia Niepełnosprawności zorganizowanym przez 

Samorządowe Przedszkole Integracyjne w Górze Kalwarii, uczestniczyła w Gali wręczania 

„Nagród Burmistrza” dla dyrektorów i nauczycieli szkół i przedszkoli z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej oraz wręczania nominacji dla dyrektorów na nowy okres kadencji, uroczystości 

nadania stopnia nauczyciela mianowanego.                                                                                                                                            

Przewodnicząca i członkowie Komisji uczestniczyli w pracach innych komisji Rady Miejskiej: 

Komisji Prezydialnej, Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego oraz 

w komisjach społecznych – w Komisji SPZOZ, Komisji mieszkaniowej, w Komisji 

stypendialnej.  

Członkom Komisji składam podziękowanie za bardzo dobrą współpracę 

i zaangażowanie w prace Komisji. Dziękuję również pracownikom urzędu oraz dyrektorom 

i kierownikom jednostek podległych gminie, za współpracę, za życzliwość, za wyjaśnienia 

podczas obrad Komisji, a przede wszystkim pracownikom Biura Rady za profesjonalną 

pracę i obsługę posiedzeń”. 

 

Punkt 9. Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia i Sportu za 2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia i Sportu za 2022 rok przedłożyła Przewodnicząca 

Komisji Monika Bolek: 

 „Skład osobowy Komisji Zdrowia i Sportu: 

1. Monika Bolek – przewodnicząca, 

2. Jacek Gliński – zastępca przewodniczącej, 

3. Tomasz Ura – członek komisji. 
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Komisja Zdrowia i Sportu w okresie sprawozdawczym odbyła 11 posiedzeń komisji. 

Komisja uczestniczyła również w 6 wspólnych posiedzeniach wszystkich Komisji Rady 

Miasta oraz w 1 posiedzeniu wspólnym z Komisją Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej 

oraz Komisją Finansów. 

Działalność oparto na realizacji założeń rocznego planu pracy uchwalonego przez 

członków Komisji. Na posiedzeniach Komisja omawiała i opiniowała projekty uchwał na 

sesje Rady Miejskiej, zapoznawała się ze sprawozdaniami jednostek gminnych, zajmowała 

się sprawami bieżącymi zdrowia i sportu w gminie oraz zgłoszonymi sprawami 

mieszkańców i sportowych organizacji pozarządowych. 

W omawianym okresie sprawozdawczym Komisja Zdrowia i Sportu odbyła również 

spotkania z nową Panią Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji, na których poruszana była 

tematyka funkcjonowania basenu, jego potrzeb i modernizacji, funkcjonowanie organizacji 

i klubów sportowych, omawiana była potrzeba zmian i propozycje Pani Dyrektor 

w zakresie uatrakcyjnienia oferty sportowej dla mieszkańców Góry Kalwarii. 

Komisja omawiała także współpracę organizacji i klubów sportowych z OSiR. 

Główne obszary wymagające remontów i inwestycji jakie komisja sygnalizowała 

na posiedzeniach to termomodernizacja budynku basenu i modernizacja Miejskiego 

Stadionu w Górze Kalwarii. Przedstawicielka Komisji uczestniczył również w gminnej gali 

wręczenia stypendium za osiągnięcia w nauce i osiągnięcia sportowe uczniom najbardziej 

uzdolnionym z naszej gminy. 

W zakresie swoich działań Komisja zapoznała się i oceniała sprawozdanie z działalności 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. Przedstawicielka Komisji 

uczestniczyła również w posiedzeniach Społecznej Komisji Zdrowia, gdzie szczegółowo 

omawiana była tematyka profilaktyki zdrowotnej w naszej gminie, funkcjonowanie 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej i jego Fili w gminie, jego potrzeb 

w celu dalszego rozwoju m.in. potrzeby nowych gabinetów, oraz profilaktyki szczepień.  

Członkowie komisji obok stałych zadań tj. opiniowania projektów uchwał wnoszonych 

pod obrady Rady Miasta rozpatrywali również pisma skierowane do komisji, uczestniczyli 

w spotkaniach wspólnych wszystkich komisji i spotkaniach z Burmistrzem  

(ważniejsze z nich to m.in. spotkania w tematyce Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

spotkania w sprawie odwodnienia części miasta Góry kalwarii, spotkanie w sprawie 

biokompostowni i biogazowni, spotkanie w sprawie funkcjonowania Domu Pomocy 

Społecznej, spotkanie w sprawie strategicznych inwestycji w gminie, spotkania w sprawie 

planowania budżetu), a także jako Radni brali udział w gminnych i państwowych 

uroczystościach.  

Członkom Komisji składam podziękowania za współpracę i zaangażowanie w pracę 

Komisji. Panu Burmistrzowi, Zastępcy Burmistrza, kierownikom jednostek podległych 

gminie i pracownikom urzędu dziękuję za szczegółowe wyjaśnienia podczas obrad 

posiedzeń Komisji, a przede wszystkim dziękuję pracownikom Biura Rady Miejskiej za 

profesjonalną obsługę posiedzeń i życzliwość we wzajemnej współpracy”.   

 

Punkt 10. Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu za 2022 

rok. 
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Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu za 2022 rok 

przedłożył Przewodniczący Komisji Zbigniew Adamczyk: 

„W 2022 roku Komisja odbyła 12 posiedzeń oraz 9 posiedzeń wspólnych z innymi 

Komisjami Rady. 

W okresie sprawozdawczym Komisja realizowała swój plan pracy w poniższych obszarach: 

1. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej, wnosząc do nich poprawki bądź uwagi. 

2. Kierowanie wniosków do Burmistrza oraz innych podmiotów prawnych - ich treść 

w dokumentach Komisji. 

3. Analiza korespondencji do Rady Miejskiej i Komisji. 

4. Przegląd dróg gminnych wspólnie z Komisją Gospodarki Komunalnej i Porządku 

Publicznego, celem omówienia stanu dróg i wskazania dróg do remontu. 

5. Wyjazd do kompostowni - jego pokłosiem może być powstanie gminnej biogazowni. 

Dziękuję członkom Komisji (p. Bożenie Molak, p. Janowi Rokicie, p. Janowi Jaroszowi) 

oraz innym uczestnikom posiedzeń za merytoryczny wkład w prace Komisji, 

a pracownicom Biura Rady Miejskiej za wzorową organizację posiedzeń”. 

 

Punkt 11. Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego za 

2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego za 2022 rok 

przedłożyła Przewodnicząca Komisji Teresa Jędral: 

„Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego działała w następującym 

składzie: 

Przewodnicząca komisji – Teresa Jędral 

Zastępca Przewodniczącego- Szymon Krupa 

Członek - Iwona Szymańska 

Członek - Rozalia Zdulska 

Członek - Zenon Nadstawny 

W okresie sprawozdawczym Komisja odbyła: 

w trybie stacjonarno-hybrydowym i wyjazdowym 18 posiedzeń: 

 jedno wyjazdowe wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku 

publicznego z Komisją Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu w ramach                         

komisji drogowej i jedno posiedzenie celem omówienia i wskazania dróg do remontu, 

 jedno wyjazdowe posiedzenie Komisji Gospodarki komunalnej do oczyszczalni 

ścieków w Moczydłowie dot. realizacji projektu unijnego na modernizację oczyszczalni 

ścieków Moczydłów - wizja lokalna. 

Celem posiedzeń Komisji było również opiniowanie uchwał będących przedmiotem sesji 

Rady Miejskiej, ze szczególnym uwzględnieniem uchwał zbieżnych tematyką z zakresem 

prac Komisji i planem pracy Komisji przyjętym przez Radę Miejską Góry Kalwarii.  

W ramach posiedzeń Komisji odbyły się spotkania przy udziale:  

 Komendanta Policji w Górze Kalwarii w sprawach związanych z bezpieczeństwem 

i porządkiem na terenie Miasta i Gminy,  

 Komendanta Straży Miejskiej w Górze Kalwarii w sprawach związanych 
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z funkcjonowaniem i podejmowaniem działań na terenie Gminy,  

 Podinspektora ds. bezpieczeństwa pożarowego OSP informującego o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Ponadto członkowie Komisji brali udział w spotkaniach i wideokonferencjach 

zorganizowanych przez Burmistrza i Przewodniczącą Rady Miejskiej w sprawach: 

 działalności ciepłowniczej ZGK, strategicznych inwestycji Gminy na wspólnym 

posiedzeniu komisji,  

 budowy kanalizacji w Łubnej przy ul. Bażantów oraz w Janówka, 

 budowy drogi dla mieszkańców osiedla Linin, 

 usprawnienia transportu zbiorowego gminy na spotkaniu, 

      z firmą zewnętrzną w dniu 22.03, 

 adaptacji budynku strażnicy OSP Baniocha na potrzeby biblioteki, sołectwa w dniu 

2.06,  

 analizy hydrologicznej dot. odwodnienia Marianek, ul. Polnej na spotkaniu 

z ekspertami w dniu  26.08,  

 omówienia stawek podatkowych oraz dochodów budżetu gminy na 2023 r., 

 technologii biogazowni, budowy i eksploatacji biokompostowni przedstawionej przez 

firmę zewnętrzną, 

 analizy ciepłowniczej dla ZGK wykonanej przez firmę Energopomiar,  

 realizacji projektu unijnego modernizacji oczyszczalni Moczydłów z udziałem ZGK 

i wykonawcy, 

 programu Ochrony Środowiska dla Gminy na lata 2022-2023, 

 tworzenia projektu budżetu na 2023 rok, 

i innych wynikających z bieżącej działalności Gminy. 

Przewodnicząca Komisji uczestniczyła w 11 posiedzeniach Komisji Prezydialnej, sesjach 

Rady Miejskiej, w pracach Społecznej Komisji Mieszkaniowej i Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej oraz posiedzeniach Gminnej 

Rady Seniorów. 

Składam podziękowania członkom Komisji za współpracę i zaangażowanie w pracę 

Komisji. Dziękuję również burmistrzom, skarbnikowi, przewodniczącej rady, pracownikom 

biura rady, urzędu oraz kierownikom jednostek podległych za referowanie tematów 

i wyjaśnienia udzielane podczas posiedzeń Komisji”. 

 

Punkt 12. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2022 rok przedłożył Przewodniczący Komisji 

Andrzej Posiewka. 

„Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii pracowała w składzie: 

Andrzej Posiewka  

Teresa Jędral  

Jan Jarosz 

Łukasz Baran 

Jakub Rącz  
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Przedmiotem pracy Komisji było działanie na podstawie rocznego planu pracy przyjętego 

na sesji Rady Miejskiej i zgłoszeń bieżących. Komisja odbyła 16 posiedzeń oraz 

7 posiedzeń wspólnych Komisji. Podczas spotkań rozpatrywano następujące tematy: 

- opiniowanie projektów uchwał i tematów na sesję Rady Miejskiej, 

- opiniowanie wykonania budżetu za 2021 rok i sporządzenie wniosku o udzielenie 

absolutorium burmistrzowi, 

- kontrola działalności burmistrza w zakresie wydatkowania środków finansowych 

w związku z zarzutami podnoszonymi w skardze Pani G.D., dotyczącej odbioru psów 

z posesji w Solcu. 

Dziękuję wszystkim członkom Komisji za całoroczną pracę, jak również dziękuję paniom 

z biura rady, panom burmistrzom, pani skarbnik i wszystkim pracownikom, za rzeczowe 

wyjaśnianie tematów podczas posiedzeń Komisji”. 

 

Punkt 13. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok przedłożył 

Przewodniczący Komisji Jakub Rącz: 

„Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w roku 2022 pracowała w następującym składzie 

osobowym: 

1. Jakub Rącz - przewodniczący komisji; 

2. Beata Mika - zastępca przewodniczącego komisji; 

3. Andrzej Posiewka - członek komisji. 

W okresie sprawozdawczym odbyły się 3 posiedzenia komisji. 

Komisja działając w oparciu o Ustawę o samorządzie gminnym, statut Gminy Góry Kalwarii 

oraz plan pracy na 2022 rok przyjęty na Sesji Rady Miejskiej rozpatrywała i opiniowała 

skargi, wnioski i petycje, które wpłynęły do Rady Miejskiej Góry Kalwarii.  

Spotkania komisji w 2022 roku dotyczyły następujących kwestii: 

 - rozpatrzenia, przygotowania uchwały i uzasadnienia do uchwały dotyczących skargi 

pani G. D. na działalność Burmistrza i Zastępcy Burmistrza. Skarga została uznana przez 

Komisję za niezasadną, 

 - rozpatrzenia oraz przygotowania uchwały i uzasadnienia do uchwały dotyczących 

petycji w sprawie uroczystego uczczenia 100. rocznicy uchwalenia pierwszej - Polskiej 

Republikańskiej Konstytucji (Konstytucji Marcowej) z 1921/22 r. - Komisja uznała petycję za 

niezasadną, 

 - rozpatrzenie oraz przygotowanie uchwały i uzasadnienia do uchwały dotyczących 

wniosku w sprawie nadania obwodnicy Góry Kalwarii imienia „Czesława Miłosza”. Komisja 

uznała wniosek za bezzasadny. 

Pragnę podziękować Członkom Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za zaangażowanie 

i aktywny udział w jej pracach. Pracownikom Biura Rady Miejskiej dziękuję za pomoc 

organizacyjną. Panom Burmistrzom, Kierownikom, Urzędnikom i Przedstawicielom 

poszczególnych wydziałów i jednostek organizacyjnych Urzędu Gminy oraz gminnym 

Radcom Prawnym składam podziękowania za udzielane informacje oraz wyjaśnienia, 

a także za merytoryczny wkład w pracę naszej Komisji”.  
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Punkt 14. Sprawozdanie z pracy Komisji Prezydialnej za 2022 rok. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Prezydialnej za 2022 rok przedłożyła Przewodnicząca 

Komisji Aleksandra Fedynicz-Komosa: 

„W 2022 roku odbyło się 11 posiedzeń Komisji Prezydialnej. Podczas posiedzeń 

członkowie Komisji omawiali projekty uchwał przygotowywanych na sesje Rady Miejskiej, 

ustalali terminy posiedzeń Komisji stałych Rady Miejskiej, oraz wspólnych posiedzeń 

stałych komisji Rady, a także analizowali korespondencję przychodzącą do Biura Rady 

Miejskiej. Ponadto Przewodnicząca Rady zapoznawała członków Komisji z korespondencją 

wychodzącą z Biura Rady, a w przypadku petycji, wniosków i skarg, kierowała wpływające 

pisma do rozpatrzenia przez odpowiednie komisje. Ustalano także terminarz posiedzeń 

pozostałych Komisji stałych Rady.  

W ramach wolnych wniosków i spraw wniesionych członkowie Komisji poruszali 

kwestie związane z aktualną sytuacją Gminy, takie jak: stan dróg, oświetlenie, 

odprowadzanie wód w mieście, rozbudowa szkół, infrastruktura sportowa, stan gminnych 

nieruchomości, budowa kanalizacji, utrzymanie porządku w Gminie, funkcjonowanie 

Zakładu Gospodarki Komunalnej, budowa drogi łączącej osiedle w Lininie z drogą krajową 

nr 79. Wystąpili ponadto z wnioskami do burmistrza: o wystosowanie pisma do MZDW 

w sprawie umieszczenia na skrzyżowaniu drogi gminnej z drogą wojewódzką nr 724 

w miejscowości Wólka Dworska sygnalizacji świetlnej, uwzględnienia w uchwale 

budżetowej kwoty 45000 z przeznaczeniem na ułożenie z kostki brukowej parkingu 

znajdującego się przy cmentarzu w miejscowości Sobików, zorganizowanie spotkania 

z firmą realizującą modernizację oczyszczalni w Moczydłowie oraz prezesem ZGK sp. 

z o.o. w związku z zerwaniem kontraktu na modernizację oczyszczalni. Ponadto 

członkowie komisji ustalili projekt stanowiska w sprawie budowy biogazowi i zainicjowali 

wizję lokalną w związku z planowaną sprzedażą garaży przy ul. Chopina oraz na osiedlu 

Ankra. 

W jednej z komisji uczestniczyła zdalnie pani Klaudia Wojnarowska – dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Omawiano wtedy kwestie związane 

z kierowaniem mieszkańców Gminy do Domu Pomocy Społecznej i ponoszonych przez 

Gminę kosztów. Jedna komisja odbyła się także z udziałem mieszkańców osiedla Ankra, 

którzy przedstawili radnym problem związany z obsługą komunikacyjną osiedla. 

Składam podziękowania Członkom Komisji Prezydialnej za ich zaangażowanie i pracę. 

Dziękuję Kierownictwu Urzędu Miasta i Gminy oraz pracownikom merytorycznym Urzędu  

i informatykom. Szczególne podziękowania kieruję w stronę pracowników Biura Rady – 

pani Urszuli Kuranowskiej i pani Annie Witek za profesjonalną i rzetelną obsługę 

posiedzeń”.  

 

Punkt 15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 
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Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia 

wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/799/2023 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Osłonowego pn. 

„Korpus Wsparcia Seniorów Moduł II” na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Osłonowego pn. „Korpus Wsparcia Seniorów Moduł II” na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/800/2023 
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Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra Kalwaria na 

rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra 

Kalwaria na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/801/2023 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/802/2023 

 

Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice – część północna I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Wojciechowice – 

część północna I. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/803/2023 

 

Punkt 20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 53/9, położonej w miejscowości Sobików. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
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niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 53/9, położonej w miejscowości Sobików.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/804/2023 

 

Punkt 21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra 

Kalwaria nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, położonych w obrębie 

0003, Baniocha, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonych jako działki ewidencyjne nr: 9/2, 9/4, 

9/6, 9/7 i 9/9. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Góra Kalwaria nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, położonych w 

obrębie 0003, Baniocha, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonych jako działki ewidencyjne nr: 

9/2, 9/4, 9/6, 9/7 i 9/9.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/805/2023 
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Punkt 22. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra 

Kalwaria nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w obrębie 0026, 

Łubna, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 148/3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Góra Kalwaria nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w 

obrębie 0026, Łubna, w gminie Góra Kalwaria, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 

148/3.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/806/2023 

Punkt 23 zdjęty z porządku obrad.  

Punkt 24. Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. odwodnienia części 

miasta Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady.  

Do składu doraźnej Komisji ds. odwodnienia części miasta Góra Kalwaria wytypowano:  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu radnego Zbigniewa Adamczyka. 

Komisja Finansów i Rozwoju radną Beatę Polaczyńską,  

Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej radnego Wojciecha Kochańskiego.  

Indywidualnie do komisji zgłosili się radni: Szymon Krupa i Jakub Rącz.  

Wobec braku innych zgłoszeń przewodnicząca, po odczytaniu proponowanego składu 

komisji, przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. 

odwodnienia części miasta Góra Kalwaria. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/807/2023 

 

Rada Miejska powołała doraźną Komisję ds. odwodnienia części miasta Góra Kalwaria 

w składzie:  

1) Zbigniew Adamczyk,  

2) Wojciech Kochański,  

3) Szymon Krupa,  

4) Beata Polaczyńska,  

5) Jakub Rącz. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa zaproponowała, by termin 

pierwszego posiedzenia komisji wyznaczył wiceprzewodniczący rady Wojciech Kochański, 

który był inicjatorem tej uchwały. Kontynuując poprosiła komisję o nieangażowanie 

pracowników biura rady w pracę komisji. 

Punkt 25. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/808/2023 

 

Punkt 26. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Iwona Szymańska poprosiła o doprecyzowanie, czy zaplanowane w uchwale środki 

na podwyżki płac dotyczą również pracowników obsługi w placówkach oświatowych. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek potwierdziła, że w budżecie zabezpieczone są środki na podwyżki 

wynagrodzeń dla pracowników administracji i obsługi w placówkach oświatowych.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 

rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XCII/809/2023 

 

Punkt 27. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z XCI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

z dnia 27.02.2023 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że do 
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protokołu z XCI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 27.02.2023 r. 

nie wpłynęły uwagi. 

Punkt 28. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

Pani Grażyna Dąbrowska wystąpiła z petycją do Rady Miejskiej o spowodowanie w drodze 

odpowiednich działań, by burmistrzowie posługiwali się prawdą i przepisami prawa 

w ponownym rozpatrzeniu sprawy zaboru 48 psów po trzecim uchyleniu decyzji 

burmistrza przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze.  

Mówczyni zwracała uwagę, że decyzja administracyjna powinna być wydana na podstawie 

ustalonego stanu faktycznego obowiązującego w dniu jej wydania a nie na podstawie 

stanu sprzed dwóch lat tj. stanu z marca 2021 r. Uważała, że stan faktyczny należy ustalić 

na nowo i umorzyć krzywdzącą dla ludzi zwierząt decyzję. Zwracała uwagę na brak 

podstawy prawnej przetrzymywania psów w schronisku, gdyż nie obowiązuje żadna 

decyzja administracyjna. Wyraziła nadzieję, że z pomocą Rady uda się zastosować 

namiastkę sprawiedliwości w tej sprawie i uratować jeszcze żyjące zwierzęta. W swoim 

wystąpieniu podkreślała, że obecnie ustały wszelkie preteksty do zaboru psów. Nie ma 

i nigdy nie było z jej strony rażących zaniedbań zagrażających życiu i zdrowiu psów. 

Dodatkowo podnosiła, że nie ma możliwości sprawdzenia w jakich warunkach przebywają 

w schronisku odebrane jej psy, ponieważ nie jest wpuszczana na teren schroniska. 

Przy czym na podstawie zdjęć boksu znajdującego się poza schroniskiem oraz zdjęć 

udostępnionych przez pracownika urzędu z wizyty w schronisku zgłaszała zastrzeżenia na 

warunków bytowania psów. 

Radny Jan Rokita ad vocem pytał burmistrza, czy prowadzi politykę pro psią, czy nie, i czy 

przedstawione przez mieszkankę zdjęcia są rzeczywiście tak drastyczne, jeśli chodzi 

o warunki przebywania psów w schronisku. 

Radny Jakub Rącz poprosił mieszkankę o przekazanie zdjęć radnym i dołączenie do 

petycji. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do pytania radnego J. Rokity zapewnił, że 

burmistrz prowadzi politykę pro psią i podejmuje działania dla dobra zwierząt, a decyzję 

o czasowym odbiorze psów od mieszkanki podjęto właśnie dla dobra zwierząt 

i na wniosek powiatowego lekarza weterynarii. Przypominał o odczytanej na sesji Rady 

Miejskiej opinii biegłego dot. warunków bytowania psów przed ich idebraniem. Podkreślił, 

że w ocenie Samorządowego Kolegium Odwoławczego ustalenia organu pierwszej 

instancji - burmistrza co do warunków utrzymania psów uzasadniały podjęcie przez 

burmistrza decyzji w przedmiocie ich czasowego odebrania (przytaczając fragment 

uzasadnienia decyzji SKO). W odniesieniu do warunków, w jakich obecnie przebywają 

odebrane psy w schronisku poinformował, że zgodnie z opinią pracowników wydziału 

ochrony środowiska, którzy wizytują psy, są one dobre. W kwestii udziału pani Grażyny 

w oględzinach psów w schronisku wyraził opinię, że ma ona prawo uczestniczyć 

w oględzinach, natomiast z powodu konfliktu pomiędzy nią a właścicielką schroniska nie 
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jest wpuszczana na teren schroniska.  

Wyjaśniając przyczynę uchylenia przez SKO decyzji burmistrza orzekającej o czasowym 

odbiorze psów poinformował, że przyczyną uchylenia było nieustalenie przez organ 

właściciela 48 psów. Tu wspomniał, że pani Grażyna umową darowizny przekazała psy 

swojej córce a następnie tę umowę darowizny cofnęła i wystąpiła przeciwko jej z pozwem 

do sądu. Dodał, że gmina poniosła koszty czasowego odebrania psów (ponad 100.000 zł), 

i jeżeli decyzja burmistrza stanie się ostateczna właściciel czworonogów zostanie 

obciążony tymi kosztami. Poinformował ponadto, że SKO zaleciło burmistrzowi 

wystąpienie do sądu w celu wyjaśnienia, czy toczy się postępowanie z pozwu pani Grażyny 

przeciwko jej córce oraz ustalenie czy zachodzi konieczność zawieszenia postępowania 

administracyjnego do czasu zakończenia postępowania przed sądem, a jeżeli nie, to 

winien rozstrzygnąć sprawę zgodnie ze wskazaniami z zawartymi w uzasadnieniu decyzji 

SKO. Sprawa jest w toku. Dalsze decyzje w tej sprawie zostaną podjęte po otrzymaniu 

odpowiedzi z sądu.  

Radny Jakub Rącz zgłosił pytanie dotyczące oględzin psów dokonywanych bez obecności 

właścicielki. W związku ze stanowiskiem burmistrza dotyczącym braku przeszkód, by 

właścicielka mogła uczestniczyć w oględzinach, zapytał czy ma ona prawo odwiedzać te 

zwierzęta, czy nie, i czy decyzja właścicielki schroniska nie łamie przepisów.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że sprawa jest skomplikowana. Do tej 

pory stał na stanowisku, że pani Grażyna jako właścicielka ma prawo odwiedzać psy. I takie 

też było zalecenie dla właścicielki schroniska. Natomiast teraz, po decyzji SKO ma, co do 

tego pewne wątpliwości, ponieważ nie jest rozstrzygnięte, kto jest właścicielką psów, ona, 

czy osoba, której przekazała zwierzęta umową darowizny. Mimo to podtrzymuje swoje 

stanowisko, co do możliwości odwiedzin przez panią Grażynę psów. Przy czym zwrócił 

uwagę, że schronisko jest własnością prywatną, więc właścicielka ma prawo odmówić 

wejścia na teren.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że po konsultacji z panią 

mecenas, petycja trafi do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Pani Marzena Niemczyk w odniesieniu do podjętej przez Radę Miejską uchwały dotyczącej 

powołania komisji w sprawie odwodnienia części miasta, zwróciła się z pytaniem, czy 

w skład tej komisji poza radnymi mogliby wejść eksperci zewnętrzni i przedstawiciele 

mieszkańców. Jeśli tak, to zgłosiła chęć udziału w komisji.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o opinię prawną. 

Radca prawny UMiG Edyta Kur wyjaśniła, iż członkami komisji mogą być tylko 

radni, natomiast w posiedzeniach komisji mogą uczestniczyć i wypowiadać się zarówno 

mieszkańcy jak i zewnętrzni eksperci.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa prosiła mieszkankę o skontaktowanie się  

z przewodniczącym komisji. 

Radny Zbigniew Adamczyk ad vocem stwierdził, że nie wyobraża sobie, aby ten temat był 

prowadzony bez udziału mieszkańców.  

Radna Teresa Jędral w mieszkańców ulicy Willowej i Sosnowej w Baniosze zwróciła się 
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z prośbą o wyrównanie po zimie nawierzchni ulicy Willowej oraz naprawę ulicy Sosnowej. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj w odniesieniu do prośby r. T. Jędral poinformował, że 

potraktuje zgłoszenie, jako wniosek. Deklarował, że decyzja zostanie podjęta po 

piątkowym wyjazdowym posiedzeniu komisji „drogowej”.  

Radny Andrzej Posiewka wypowiedział się odnośnie do braku możliwości oględzinach 

psów w schronisku przez ich właścicielkę.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj powtórzył swoje stanowisko dodając, że może zmusić 

właścicielki schroniska.  

Pan Bartłomiej Duda w imieniu Stowarzyszenia PoMocny Sztab zaprosił radnych, 

burmistrzów i pracowników urzędu do udziału w projekcie Ramię w Ramię z osobami 

z niepełnosprawnościami. Projekt ma na celu pokazanie, z jakimi wyzwaniami mierzą się 

na co dzień osoby z niepełnosprawnościami. W dniu 28 kwietnia 12 uczestników wcieli się 

w rolę osób z niepełnosprawnościami i przespaceruje się po Górze Kalwarii na wózku 

inwalidzkim, z balkonikiem lub o kulach ortopedycznych. 6 maja odbędzie się wspólny 

integracyjny spacer osób pełnosprawnych i osób z niepełnosprawnościami po okolicach 

Góry Kalwarii, 

b) pytania radnych i odpowiedzi. 

Radny Andrzej Posiewka wystąpił z prośbą o skorygowanie ulicy Wesołej w Łubnej (nie 

istnieje taka ulica w Łubnej).  

Przewodnicząca Rady Aleksandra Fedynicz-Komosa:  

1) zapytała, w jakim terminie zostanie wykonana naprawa odwodnienia na skrzyżowaniu 

ulicy Partyzantów z ulicą Pijarską w Górze Kalwarii, 

2) w celu poprawy bezpieczeństwa, zapytała o możliwość doświetlenia przejść dla 

pieszych w godz. 24 - 4 lub niewłączania lamp na głównych ulicach. Poinformowała 

ponadto, że w obecnej chwili lampy zapalają się dopiero przed godziną 5, 

3) zapytała burmistrza, jaką podejmie decyzję w sprawie nierozstrzygniętych konkursów 

na dyrektorów placówek oświatowych.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnosząc się do pierwszego pytania poinformował, że 

uwaga gminy została przekazana przy odbiorze inwestycji zarówno wykonawcy - GDDKiA, 

jak i MZDW nowemu zarządcy tego odcinka drogi. MZDW obiecało przyjrzenie się 

sprawie. Deklarował przypominać się zarządcy drogi. W kwestii niepalących się lamp 

wyjaśnił, że lampy są wyłączane między godz. 24 a 4, przesunięcie być może wynikać ze 

zmiany czasu. Odnoście do propozycji częściowego wyłączania lamp uważał, że robienie 

wyjątków może wywołać niezadowolenie wśród sołtysów. Jeśli chodzi o ulicę Wesołą 

w miejscowości Łubna przyznał, że takowej ulicy nie ma i wyjaśnił, że jest to błąd 

w mapach Google, na co urząd nie ma bezpośredniego wpływu.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj wyjaśnił, że z dniem 31 sierpnia upływają kadencje 

7 dyrektorom, czyli połowie kadry dyrektorskiej w szkołach i przedszkolach. Konkursy 

zostały ogłoszone na dyrektorów: szkoły podstawowej w Dobieszu, szkoły podstawowej 

w Czaplinku, przedszkola integracyjnego Górze Kalwarii, przedszkola oraz szkoły 

podstawowej w Baniosze, szkoły podstawowej w Coniewie i szkoły podstawowej nr 2 
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w Górze Kalwarii. Obecnie przez 3 dni trwa procedura konkursowa. Pierwszy konkurs 

ogłaszany jest lokalnie, aby dać szansę obecnym dyrektorom lub nauczycielom z terenu 

gminy Góra Kalwaria. Drugi konkurs ma już zasięg ogólny. Uważał, że konkurs 

w przypadku dyrektora jest najlepszą i najbardziej transparentną metodą wyboru. 

Wyraził nadzieję, że drugi konkurs przyniesie rozstrzygnięcia.   

Radny Wojciech Kochański ponownie poruszył problem dot. rozlewiska wody przy ulicy 

Budowlanych. Zwracał uwagę, że rozlewisko powstaje przy nawet najmniejszych opadach 

deszczu. Ponadto prosił o wystąpienie do starostwa o naprawę ubytków w jezdni 

i podcięcie wystających gałęzi drzew od strony Góry Kalwarii oraz o usunięcie zalegającej 

na jezdni ziemi. Mając na uwadze zbliżający się sezon letni przypominał o konieczności 

zabezpieczenia terenów wodnych, ustawieniu znaków „zakaz kąpieli”, tablic informujących 

o zagrożeniach oraz kół ratunkowych. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przyjął wniosek, deklarując oznaczenie miejsc 

niebezpiecznych. Odnośnie do rozlewiska przy ulicy Budowlanych odpowiedział, że 

sprawa jest zgłoszona. Być może woda będzie odprowadzana doraźnie na pobocze, 

docelowo wnioskujemy do starosty o wykonanie remontu. 

Radna Czesława Iwona Książek w sprawie uciążliwego sąsiedztwa placu zabaw przy ulicy 

Leśnej prosiła burmistrza Mateusza Baja o informację w tym zakresie. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj o udzielenie odpowiedzi poprosił naczelnik Wydziału 

Inwestycji i Remontów.  

Pani Katarzyna Kochańska przedstawiła szacunkowe koszty nasadzenia tuj oraz montażu 

ekranu oddzielającego sąsiadującą z placem zabaw prywatną posesję (nasadzenie tuj 

o odpowiedniej wysokości i wykonanie nawodnienia 60.000 zł netto, ekran około 150.000 

zł). Wspomniała, że wzdłuż ogrodzenia działki sąsiadującej rosną sosny, które również 

oddzielają plac zabaw od sąsiadującej z nim posesji. 

Radna Czesława Iwona Książek ad vocem wyjaśniła, że wspomniane drzewa znajdują się 

bliżej drogi, natomiast widok i hałasy z placu zabaw dochodzą od strony tarasu domu.  

Radny Jan Rokita na prośbę mieszkanki wystąpił z inicjatywą, dot. podjęcia przez Radę 

stanowiska w obronie dobrego imienia Jana Pawła II. Zapytał radnych, czy byłaby, z ich 

strony chęć i poparcie tej inicjatywy.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła radnego by złożył (lub 

inicjatorka) odpowiednie pismo do Rady Miejskiej.  

Radny Szymon Krupa podnosząc się do problemu nieświecących się lamp ulicznych 

zarówno w centrum, jak i na obrzeżach miasta, zapytał, czy są okresowe przeglądy 

konserwatorskie oświetlenia oraz czy każdy przypadek przepalenia się żarówki trzeba 

bezpośrednio zgłosić do urzędu. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że w gminie jest 4800 punktów świetlnych 

większość awarii mieszkańcy zgłaszają bezpośrednio do urzędu, a urząd konserwatorowi, 

wymienia przepalonych żarówek trwa zwykle 2-3 dni od zgłoszenia.  

Radna Iwona Szymańska w odniesieniu do artykułu internetowego dot. nierozstrzygnięcia 

przetargu na nowego wykonawcę rozbudowy oczyszczalni ścieków Moczydłów 
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(oferowana w przetargu kwota była niemal dwa razy wyższa od kwoty jaką dysponuje 

ZKG) zapytała burmistrza, co będzie dalej z rozbudową oczyszczalni. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że ogłoszony został prawdopodobnie już 

drugi przetarg. Będzie mógł powiedzieć coś więcej po otwarciu ofert. 

Radny Zbigniew Adamczyk: 

1) powracając do tematu biogazowni wyraził stanowisko, że firma zewnętrzna nie pomoże 

gminie w kwestii bilansu biomasy, źródeł finansowania jak i ewentualnego udziału 

w przedsięwzięciu innych samorządów. To gmina musi zdecydować, jaką ilością energii jest 

zainteresowana, przeliczyć na ilość biomasy, rozeznać możliwości pozyskania 

dofinansowania i możliwości, co do wysokości udziału własnego. Dopiero mając tę wiedzę 

można proponować udział w przedsięwzięciu innym samorządom. Oczekiwał, że Rada 

otrzyma możliwie szybko informację w tym zakresie,  

2) mając na uwadze uchwalony w ubiegłym roku przez Radę Miejską Program Ochrony 

Środowiska, z którego wynika bieżący monitoring stanu środowiska zgłosił wniosek do 

burmistrza, aby wystąpił do sołtysów mailowo z prośbą o wskazanie miejsc, gdzie to 

środowisko jest zagrożone, 

3) odniósł się do informacji burmistrza dot. spotkania z przedstawicielem gazowni,  

uważał, że aspekt ekonomiczny przyłączenia zawsze jest, był i będzie istotny dla spółki,  

4) w odniesieniu do wspólnego posiedzenia komisji oraz rozmów dot. możliwości 

rozbudowy kanalizacji w obszarach poza aglomeracją zapytał burmistrza, czy jest już coś 

wiadomo w sprawie możliwości technicznych oczyszczalni w Lininie.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w odniesieniu do pierwszego punktu uważał, że gmina 

we własnym zakresie nie jest w stanie przygotować analizy, która pokazałby, jaka 

technologia, w jakich ilościach, od jakich gmin, przy jakich surowcach, będzie najlepsza dla 

Góry Kalwarii. Uważał, że analizę powinien wykonać ekspert. Następnie odniósł się do 

wypowiedzi radnego w sprawie PSG i stanowiska przedstawiciela gazowni. Odnośnie do 

spotkania w sprawie kanalizacji w ramach aglomeracji i poza nią, odpowiedział, że 

wskazano spółce miesięczny termin na analizę wniosków. Zapewnił przedstawienie analizy 

radnym. 

Radny Zbigniew Adamczyk ad vocem, odnośnie do biogazowni poprosił burmistrza 

o udzielenie informacji na piśmie odnośnie tego, co już jest wiadome. Prosił o uzyskanie 

konkretnej informacji od pracownika spółki, ile metrów sześciennych gazu powinno zostać 

przez odbiorców zużyte na długość 1 km, aby inwestycja się gazowni zamortyzowała.  

Radna Urszula Wroniewicz nawiązując do artykułu na temat trudnej sytuacji Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Górze Kalwarii uważała, że radni uczynili wszystko by 

projekt rozbudowy oczyszczalni ścieków Moczydłów powstał. Ww. artykuł ukazuje w jak 

trudnym momencie jest zarząd ZGK i gmina. Dodała, że sytuacja, gdzie kwota na 

realizację zadania jest wyższa o 20 mln zł jest niepokojąca, więc radni obawiają się 

o realizację projektu, obwijają się co będzie z pracownikami i co będzie z mieszkańcami 

korzystającymi z usług. Zapytała, czy jest plan awaryjny na wypadek, gdy kwota 

w kolejnym przetargu znów będzie taka wysoka.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że rozwiązania i scenariusze mogą być 
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różne, w zależności od ilości i wysokości złożonych ofert. W przypadku, gdy kwota będzie 

wyższa od kwoty dysponowanej trzeba będzie zdecydować, czy gmina chce dołożyć 

pieniądze do tego projektu, czy nie chce dołożyć, i chce oddać dotację. Dodał, że część 

zadania objęta dotacją powinna zostać zrealizowana do końca tego roku. 

Radny Jan Rokita ad vocem zapytał o przyczynę tak drastycznej różnicy między wyceną 

a złożoną przez firmę ofertą (założenia 25 mln zł, złożona oferta na 48 mln zł).  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że należałoby zapytać firmę, dlaczego 

złożyła aż tak wysoką ofertę. Być może kalkulowała różne ryzyka, np. związane chociażby 

z krótkim okresem realizacji. W jego ocenie brak innych ofert wynika w dużej mierze 

z czasu na realizację oraz z tego, że łatwiej jest realizować projekt od początku, niż 

kończyć już rozpoczęty. Kontynuując dodał, że w międzyczasie w wyniku rozmów 

z NFOŚiGW udało się wypracować takie rozwiązanie, że część prac (które nie są objęte 

dotacją) i część projektu będzie można rozliczyć w roku 2024 co umożliwi wydłużenie 

okresu realizacji projektu o kilka miesięcy. 

Radna Urszula Wroniewicz ad vocem zastanawiała się, patrząc na budżet gminy, czy 

możliwe jest deklarowanie przez gminę dokapitalizowania spółki w wysokości 20 mln zł.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił skarbnik Ewę Sobiepanek o odpowiedź na 

pytanie czy gmina w obecnej sytuacji może zaciągnąć zobowiązanie w wysokości 20 mln 

zł na dokończenie realizacji projektu.   

Skarbnik Ewa Sobiepanek sugerowała poczekać do 21 kwietnia, aż wpłyną oferty. 

26 kwietnia będzie sesja rady, i będzie okazja, by porozmawiać już o konkretach.  

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji w tym punkcie, 

c) wolne wnioski. 

Nie zgłoszono, 

d) informacje, 

Radny Jakub Rącz zaprosił w najbliższą sobotę na Misterium Męki Pańskiej o g. 15. 

W odniesieniu do propozycji radnego Jana Rokity dot. podjęcia uchwały w sprawie obrony 

dobrego imienia Jana Pawła II deklarował swoje poparcie, jednocześnie informując 

o organizowanym przez parafię czuwaniu przy pomniku Jana Pawła II w niedzielę 2 

kwietnia o godz. 21:37.  

Radny Wojciech Kochański, odczytał list od Kapituły Bractwa Misterium Męki Pańskiej 

w Górze Kalwarii. 

„Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowni Radni. 

W imieniu Bractwa Misterium Męki Pańskiej pragniemy podziękować za okazaną nam 

życzliwość i wsparcie naszego (wspólnego) dzieła. Dzięki dofinansowaniu ze strony Gminy, 

będziemy mogli zrealizować na ulicach Góry Kalwarii, po raz dziesiąty, Misterium Męki 

Pańskiej – jedno z największych wydarzeń tego typu w skali województwa mazowieckiego, 

a także bardzo szczególne wydarzenie kulturalne i duchowe odbywające się w naszym 

mieście. Co roku informacja o Misterium odbija się szerokim echem w mediach lokalnych 

i ogólnopolskich, a wiele stacji telewizyjnych wykorzystuje poszczególne ujęcia 
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do ilustrowania swoich informacji związanych z obchodami Wielkiego Tygodnia. 

Nasze Misterium przyczynia się w ten sposób do promocji miasta i gminy Góra Kalwaria. 

W związku z tym, że odrodzona po 300 latach przerwy tradycja znów na stałe wpisała się 

w kalendarz kulturalnoreligijny naszego miasta, podejmujemy działania na rzecz większej 

promocji tego wydarzenia. Jednym z nich jest rozpoczęcie procedowania wniosku 

o wpisanie Misterium do Krajowego Rejestru Dobrych Praktyk w Ochronie 

Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowego. Niewątpliwie umieszczenie Misterium na takiej 

liście zwiększyłoby zainteresowanie samym przedsięwzięciem, jak i naszym miastem. 

Warto wspomnieć, że Misterium zostało też opisane w „Spacerowniku po Górze Kalwarii” 

jako stały element tradycji miasta. Cieszymy się, że poprzez organizację i cykliczne 

wystawianie widowiska możemy służyć miastu i społeczności. Już dzisiaj serdecznie 

zapraszamy wszystkich Państwa do osobistego udziału w tegorocznym Misterium, 

w nowym wykonaniu, z nowymi pomysłami, nowymi aranżacjami i historycznymi 

dodatkami w dniu 1 kwietnia o godzinie 15:00 na rynek miasta”.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zaprosił na wielkanocny jarmark w niedzielę 2 kwietnia 

w godz. 9-14.  

Radny Wojciech Kochański poprosił komisję doraźną o pozostanie po sesji.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa przypominała radnym o obowiązku 

złożenia oświadczeń majątkowych do końca kwietnia.  

 

Punkt 29. Zamknięcie XCII sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-

Komosa o godz. 17:48 zamknęła XCII sesję Rady Miejskiej.  

 

 

                                                                                         Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                         Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała:  

Urszula Kuranowska 


